
Referat af bestyrelsesmøde i Houdigelag d. 15. juli 2024

Deltagere:
Allan Lund (AL)
Christian Midtgaard Dam (CMD)
John Mouridsen (JM)
Jesper Mohr (JeM)
Knud Erik Sørensen (KES)
Lee Pointing (LP)

deltog ikke:
Kirsten Mølhave (KM)

Mødet blev afholdt som Teams møde.

Dagsorden
1. Siden sidste
2. Planlægning af reetablering af diget (AL/CMD)
4. Eventuelt
3. Næste møde

Ad. 1. 
 AL har haft en del kommunikation med bestyrelsen i Digeforeningen 2024. Der er nu fuld 

opbakning blandt lodsejerne og der tinglyses forpligtigelsen på deltagernes matrikler.
 Ansøgning om etablering af højvandssikring er sendt til Langelands Kommune. 

Højvandssikring bygger på et ældre eksisterende anlæg og er anbefalet af Kystdirektoratet. 
Anlægget søges etableret allerede fra slutning af august 2024. 

 * Langelands Kommune har sendt ansøgningen i høring d. 17. juli. 2024.
 Hvis der gives tilladelse til etablering, vil det overflødiggøre Houdigelags planlagte fløjdige, 

idet Langelands Kommune formentlig vil trække tilladelsen dertil tilbage, idet de ikke må 
give tilladelse til etablering af et dobbelt sikrings anlæg. 

 

Ad. 2.
 AL har ført drøftelse med Casper Bøgeskov om reparation af kystdige. Der er indgået en 

mundtlig aftale, hvor Casper Bøgeskov forventes at omfordele sten materialet på diget, 
således at de store sten kommer nederst. Derudover suppleres der med yderligere sten 
materiale. Dette er en midlertidig foranstaltning for at sikre os i den kommende storm 
sæson. AL har et nyt møde med Casper Bøgeskov d. 12. august.

 Bestyrelsen er enige om, at indgå en rammeaftale med entreprenør firma Alf Jensen om 
levering af mandskab og maskiner i den kommende storm sæson. CMD kontakter Alf Jensen 
om aftalens indgåelse.

 CMD aftaler med Alf Jensen, at den punktvis reparation af diget, primært opfyldning af sten 
fra Peter Tornby og ned til fyret, udføres i løbet af de første 14 dage i september 2024. AL 
indkøber markeringspæl til opgaven.

 Bestyrelsen drøftede mulighed for allerede nu at indkøbe sten til den kommende 
forhøjelse/ombygning af diget. Stenene bliver dyrere efterhånden som efterspørgslen stiger. 
AL forhører sig hos Casper Bøgeskov samt Jens Oldenbjerg om mulighed for levering.

 Bestyrelsen drøftede levering af leret fra Tullebølle oplagspladsen. Bestyrelsen er enige om 
at der undersøges levering af 1000 m3. CMD forhører sig hos Alf Jensen.



Ad. 3. 
 Arbejdsdage på diget. Fjernelse af bevoksning (hybenroser især), aftales nærmere på næste 

møde, men der sigtes mod en lørdag i slutning af september eller i starten af oktober.

 
Ad. 4.

 Næste møde d. 19 august kl. 20. Mødet afholdes som Teams møde. CMD udsender kalender 
indbydelse.

Referent: Lee Pointing


